
 
 

 1 

 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 11/2012  
Caràcter: ordinària  
Data: 5 d’octubre  de 2012 
Horari: de 10:30 a les 12:15 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LES DUES ACTES DELS PLENS EXTRAORD INARI I 
ORDINARI, FETS ELS DIES  21-6-2012 I 27-7-2012  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar les dues actes dels plens ( extraordinari i ordinari) fets 
els dies 21 de juny de 2012 i 27 de juliol de 2012, respectivament. 
 
 
2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALD IA DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 4967 fins el núm. 6088, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D’A LCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 26-7-2012 de participació en la convocatòria d’ajuts per a la realització 
d’activitats en l’àmbit de la biodiversitat, el canvi climàtic i el desenvolupament 
sostenible, de la Fundación Biodeiversidad,  amb el projecte: “ Red de 
colaboradores para la biodiversidad de Lleida. Contribución al Inventario Español 
del Patrimonio Natural y Biodiversidad a partir de la participación local y del uso 
de las nuevas tecnologías”.  
 

- Decret de 2-8-2012 de participació en la convocatòria per a la realització de 
l’actuació “Promoció de l’agricultura de proximitat a Lleida: de la producció a la 
venda directa”. 
 

- Decret de 13-9-2012 de creació de la Comissió de Seguretat de Dades de 
Caràcter Personal, Gestió de la Informació i Sistemes TIC a l’Ajuntament de 
Lleida. Crear la Comissió Tècnica de Seguretat de Dades de Caràcter Personal, 
Gestió de la Informació i Sistemes TIC a l’Ajuntament de Lleida. Crear la figura 
del Responsable de Seguretat de dades de Caràcter Personal, Informació i 
Sistemes TIC a l’Ajuntament de Lleida. Designació de les membres de les 
comissions i del responsable de seguretat de dades. 
 

- Decret de 26-9-2012 de designació dels membres del Consell Assessor 
Municipal de l’Esport de la ciutat de Lleida. 

 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE DATA 3-9-1 2 RELATIU AL 
NOMENAMENT DE LA FUNCIONÀRIA  DE LA CORPORACIÓ SRA.  MONTSERRAT 
GIL DE BERNABÉ SALA COM A DIRECTORA DE SERVEIS A LE S PERSONES, 
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OCUPACIÓ, CULTURA, EDUCACIÓ I ESPORTS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 3-9-2012 relatiu al 
nomenament de la funcionària de la corporació Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala 
com a directora de Serveis a les Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports,  lloc 
de treball inclòs en la relació de llocs de treball de personal eventual directiu, aprovat 
per l’Ajuntament Ple en la sessió feta el dia 6 de juliol de 2011.  
 
 
5.- APROVACIÓ DE LES DATES DE LES FESTES LOCALS DEL  MUNICIPI DE 
LLEIDA I DELS SEUS NUCLIS AGREGATS PER A L’ANY 2013  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta: 
 
1r. Establir les festes locals per a l’any 2013 del municipi de Lleida, recollint les de les 
Entitats Municipals Descentralitzades i proposar al Departament d’Empresa i Ocupació 
de la Generalitat de Catalunya la seva inclusió en la corresponent Ordre de la 
Conselleria, de la manera següent: 
 
LLEIDA:  11 de maig i 30 de setembre 
RAIMAT:  27 d’abril i 26 de juliol  
SUCS: 15 de maig i 16 d’agost 
 
2n. Notificar aquesta resolució als Serveis Territorials de Lleida del Departament 
d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya als efectes abans esmentats. 
 
 
6.- APROVACIÓ DEL CANVI DE DENOMINACIÓ D’UN LLOC DE  TREBALL  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta: 
 
El canvi de denominació i funcions del lloc de treball de Cap de Negociat de Patrimoni i 
Expropiacions pel de Cap de Negociat d’Assegurances i Responsabilitat Patrimonial, 
atenent a les següents característiques: 
 
Denominació: Cap de Negociat d’Assegurances i Responsabilitat Patrimonial (codi lloc 
196) 
Dependència orgànica: Oficialia Major. Cap dels Serveis Jurídics de Patrimoni i 
Contractació. 
 
Funció general: Té com a principal funció la mediació, interlocució i gestió amb les 
companyies d’assegurances, així com dur a terme tasques d’unificar criteris, de la gestió 
per tal d’evitar duplicitats, d’establir procediments i protocols a seguir i en definitiva de 
dur a terme tota la gestió municipal de les assegurances de cara a un millor control de 
les diferents modalitats d’assegurances, a una millor prevenció dels riscos i de la gestió 
de la sinistralitat. També té com a funció la gestió administrativa i jurídica de tots els 
expedients generats per concepte de responsabilitat patrimonial. 
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7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER JESÚ S M. GUTIÉRREZ 
BUSTILLO 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta: 
 
Autoritzar al Sr. Jesus Maria Gutiérrez Bustillo, secretari general, per exercir un segon 
lloc de treball o activitat com a Professor Associat de Dret Administratiu, al Departament 
de Dret Públic de la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 60 hores lectives 
durant el curs acadèmic 2012/2013, en horari de tarda. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació. 
 
 
8.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER MARC  SANS GILABERT  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta: 
 
Autoritzar al Sr. Marc Sans Gilabert, Tècnic Superior Gestió Cultural, per participar amb 
el 10 % del capital en l’empresa Boira editorial, formació i serveis S.L. la qual té per 
objecte l’edició de llibres i publicacions en l’àmbit educatiu i de l’assaig i activitats 
formatives en l’àmbit de d’educació de formadors i creixement personal. 
 
En el supòsit que hi hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el percentatge 
de participació en el capital social o en la modificació de l’objecte de l’empresa, s’haurà 
de comunicar a Recursos Humans. 
 
 
9.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER MART A SAEZ XUCLÀ 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Marta Sàez Xuclà, Cap negociat de centres IME, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat de serveis de missatgeria, per compte propi, a 
l’empresa NURSAEZ LLEIDA 2003, S.L., amb una dedicació de 2 hores setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 
 
 
10.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ SOBRE L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES A UNIVERSITAT DE LLEIDA CCT 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
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s’acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de l’ICIO en la liquidació de llicència d’obres majors a la 
UNIVERSITAT DE LLEIDA CCT, segons exp. 211/2010,  per  obres de  construcció de 
l‘accés sud i condicionament i reparació de la FACULTAT DE  CIÈNCIES DE 
L’EDUCACIÓ, a l’avinguda de l’Estudi General núm. 4, l’import de la qual s’ajusta al 
50% de la quota de 11.903,83 €. 
 
 
11.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ SOBRE L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES A SERVEI CATALÀ DE LA SALUT 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Declarar com a obra d’interès preferent la construcció del Cap Onze de Setembre 
al Passeig Onze de Setembre número 10. 
 
2n. Aplicar una bonificació del 50% practicant la corresponent liquidació provisional de 
l‘ICIO, segons expedient de llicència d’obres majors 144/2009 al tipus de gravamen del 
4%, l’import de la qual s’ajustarà al 50% de la quota resultant de 228.340,56 €. 
 
 
 
12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2012 (II) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2012 (II), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 27 de juliol de 2012 i, exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 106 de data 2 d’agost 
de 2012 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix 
cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter 
definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2012 (II) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
 
 
13.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRES SUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30/06/2012 I INFORM ES DE 
FISCALITZACIÓ POSTERIOR I CONTROL FINANCER A 31/12/ 2011  
 
La Corporació resta assabentada del següent: 
 
a) Estat d’execució dels pressupostos i del moviment de la Tresoreria de l’Ajuntament, 
Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30/06/2012, en compliment d’allò 
disposat a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de 
les Bases d’Execució del Pressupost Municipal. 
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b) Informes de fiscalització posteriors de l’Ajuntament de Lleida i de control financer a 
31/12/2011 dels ens dependents següents: Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, 
S.L., Centre de Negocis i Convencions, S.A., Llotja Agropecuària Mercolleida, S.A., 
Fundació Privada Lleida 21, Fundació Privada Paisatge Urbà i Fundació Pública Teatre 
de la Llotja. 
 
 
14.-  APROVACIÓ  DEL  CONVENI  MARC  DE  COOPERACIÓ   DIRECTA   ENTRE  
L‘AJUNTAMENT DE LLEIDA, EL BANC DE RECURSOS I EL CE NTRE DE 
DESENVOLUPAMENT COMUNAL I MUNICIPAL (CEDESCO 2012) 
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. A provar el conveni marc de cooperació directa entre l’Ajuntament de Lleida, Banc de 
Recursos i el Centre de Desenvolupament Comunal i Municipal (CEDESCO) 2012., amb 
les característiques següents per a l’any 2012: 
 
♦ Entitat: Fundació Banc de Recursos 

♦ NIF: G-62572409 

♦  Total subvenció: 9.000 Euros  

♦ Per al projecte “CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, BANC DE RECURSOS I EL CENTRE DE 
DESENVOLUPAMENT COMUNAL I MUNICIPAL (CEDESCO). 2012“ 

♦ Partida : 05/2323/490,00 

 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció dintre del segon 
semestre d’aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal per a l’exercici de 2012. 
 
 
15.- APROVACIÓ DEL CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIREC TA ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ASSOCIACIÓ D’AMICS DEL S ÀHARA DE LES 
TERRES DE PONENT (AASTP) 2012  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni marc de cooperació directa entre l’Ajuntament de Lleida i 
l’Associació d’Amics del Sàraha de les Terres de Ponent (AASTP) 2012, amb les 
característiques següents per a l’any 2012: 
 
♦ Entitat: Ass. d’Amics del Sàhara de les Terres de Ponent 

♦ NIF: G-25600586 

♦ Total subvenció: 9.000 Euros  
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♦ Per al conveni: “CONVENI MARC DE COOPERACIÓ DIRECTA ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, I L’ASSOCIACIÓ D’AMICS DEL SÀHARA DE LES 
TERRES DE PONENT (AASTP).  

♦ Partida: 05/2323/490,00  

 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció dintre del segon 
semestre d’aquest any. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal per a l’exercici de 2012. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL PACTE ADDICIONAL AL CONVENI MARC  DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I CÀRITA S DIOCESANA 
DE LLEIDA, DE DATA 30 DE JULIOL DE 2004, RELATIU A LA CESSIÓ D’ÚS D’UN 
LOCAL, SITUAT A L’NTERIOR DE L’EDIFICI H-4 DEL TURÓ  DE GARDENY, 
DESTINAT AL PROJECTE “TROBALLES” 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Pacte addicional al Conveni marc de col·laboració entre l’Ajuntament de 
Lleida i Càritas Diocesana de Lleida de 30 de juliol de 2004, subscrit per ambdues 
institucions el 25 de juliol de 2012, relatiu a la cessió d’ús d’uns locals, situats a les 
plantes baixa i primera de l’edifici 8A del Turó de Gardeny (també conegut com edifici H-
4 o Caserna d’Infanteria), destinats al Projecte “Troballes”. La situació i superfície de 
l’espai objecte cessió figuren grafiats en els plànol adjunts al Pacte subscrit. 
 
2n.- Delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local per a l’execució 
d’aquest acord i per a la resolució de totes les incidències que se’n derivin. 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DE L’ÚS I DEL SER VEI PÚBLIC D’UN 
VEHICLE MUNICIPAL QUE ESTAVA ADSCRIT AL SERVEI DE N ETEJA VIÀRIA I 
RECOLLIDA DE RESIDUS 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Desafectar l’ús i servei públic un vehicle renta-contenidors, matrícula L-7877-X, de 
titularitat municipal que estava adscrit al servei de recollida de residus i neteja viària. 
 
2n.- Alienar el vehicle esmentat en el punt anterior. 
 
3r.- Delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local per a l’execució 
d’aquest acord i per a la resolució de totes les incidències que se’n derivin. 
 
 
18.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA, L’EMPRESA 
MUNICIPAL D’URBANISME DE LLEIDA SL I EL SR. JOSEP C ODINA MARCET I LA 
SRA. M. ÀNGELS MONFÀ I BOSCH RELATIU A LA CESSIÓ TE MPORAL DE L’ÚS 
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DEL SOLAR SITUAT AL C/ SANT MARTÍ  13 PER TAL DE DE STINAR-LO A ESPAI 
PÚBLIC  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Conveni, subscrit el 17 de juliol de 2012, entre l’Ajuntament de Lleida, 
l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL i els Srs. Josep Codina Marcet i M. 
Àngels Monfà Bosch per a la cessió temporal, a favor de l’Ajuntament, de l’ús d’un solar, 
situat al carrer Sant Martí, 13, per tal de destinar-lo espai públic. 
 
2n.- Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
19.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBAN A DE 
VOLUMETRIA I FAÇANES EN L’ÀMBIT DE LA PARCEL·LA SIT UADA ENTRE 
L’AVINGUDA DE ROVIRA ROURE 87, L’AV. DE LES GERMANI ES 1, 3 I 5 I EL 
CARRER PERIODISTA TRAPA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme  de data 25-9-2012 , per unanimitat 
dels 26 regidors presents que composen la majoria absoluta dels membres de la 
corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de millora urbana de volumetria i façanes 
en l’àmbit del “Nou Forn”, entre l’Av. Alcalde Rovira Roure  87, Av. de les Germanies 1, 
3 i 5 i el carrer Periodista Trapa, amb la condició que, prèviament a l’atorgament de la 
llicència de les obres, caldrà: 

 
1. Realitzar la cessió efectiva dels terrenys qualificats de sistema viari. 
2. Presentar i tramitar el projecte d’urbanització corresponent a la part afectada 

per sistema viari, i garantir-ne la seva execució prèvia o simultània amb 
l’edificació.  

3. Tramitar el corresponent estudi d’avaluació de la mobilitat generada. 
4. Formalitzar la concessió administrativa de l’aparcament de la planta 

soterrani -2, en la part qualificada de sistema viari, amb les condicions que 
corresponguin referides a la seva construcció, execució i reposició de 
serveis i urbanització, i al manteniment de l’espai públic, en la superfície que 
es concreti en el projecte. 

 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
20.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA EN RELACIÓ AMB ELS ARTICLES 88, 1 20, 170, 212, 214, 
216, 217 I LA CREACIÓ DE L’ARTICLE 228 BIS 
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Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme  de data 25-9-2012 , per unanimitat 
dels 26 regidors presents que composen la majoria absoluta dels membres de la 
corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla General de Lleida 
en relació amb la regulació del subministrament i venda de carburants vinculat a l’ús 
comercial; la precisió de la parcel·la mínima de la zona d’ordenació urbana, subzona 
d’ordenació unifamiliar, clau 4a; la regulació de l’ús de càmping i l’ocupació de les 
activitats ramaderes (articles 88, 120, 170, 212, 214, 216, 217 i la creació de l’article 
228BIS), promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva, als efectes de l’art. 79 del Decret Legislatiu 1/2010, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer. 
 
 
21.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDEN ANÇA REGULADORA 
DELS ESTABLIMENTS DE PÚBLICA CONCURRÈNCIA DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC 
i del PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU,  s’acorda: 
 
1r. Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança reguladora dels establiments de 
pública concurrència de Lleida. 
 
2n. Acordar la suspensió, des del moment d’aprovació inicial d’aquesta ordenança fins a 
la seva aprovació definitiva, de la tramitació dels expedients que sol·licitin la instal·lació 
d’establiments de pública concurrència i que no s’ajustin als termes d’aquesta 
ordenança. Aquests nous establiments hauran de complir el regulat per la nova 
ordenança que resulti aprovada definitivament. 
 
3r. Sotmetre aquest acord, junt amb el text de l’ordenança, a informació pública 
mitjançant la inserció d’un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, en el 
taulell d’anuncis i en la pàgina web de la Corporació per un termini de 30 dies hàbils, per 
a la formulació d’al·legacions i/o reclamacions. 
 
 
22.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD A LA GENERALITAT D E CATALUNYA DE 
LA DECLARACIÓ DE ZONA DE SEGURETAT A L’HORTA DE LLE IDA, EN ELS 
TERMES DE LA LLEI DE CAÇA 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Que l’horta de Lleida, fora dels límits de les àrees declarades com a zones 
d’aprofitament cinegètic, sigui declarada com a zona de seguretat, d'acord amb el que 
disposa l'article 13 de la Llei de Caça i l'article 14 i 15 del Decret 506/1971, de 25 de 
març pel qual s'aprova el reglament per a l'execució de la Llei de Caça, amb la finalitat 
de garantir l'adequada protecció de les persones i dels seus béns.  
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2n. Que dins d’aquesta zona de seguretat es podran efectuar caceres excepcionals a fi 
de reduir poblacions excessives d'una espècie quan aquesta ocasioni danys agrícoles i 
materials, o pugui provocar accidents de trànsit en la zona mitjançant sol·licitud raonada 
a l’Ajuntament de Lleida que requerirà autorització del departament de Medi Natural de 
la Generalitat. 
 
3r. Que amb aquesta sol·licitud l’Ajuntament de Lleida no assumeix cap responsabilitat 
pels danys produïts per la fauna en aquestes zones de seguretat. 
 
 
23.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE SUPORT A LA  RESOLUCIÓ DEL 
PARLAMENT DE CATALUNYA SOBRE EL DRET DE DECIDIR 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Donar ple suport a la Resolució del Parlament de Catalunya, aprovada el 27 de 
setembre de 2012, sobre el dret de decidir lliurement i democràticament el futur de 
Catalunya i la necessitat d’una consulta al poble català. 
 
2n. Enviar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Govern espanyol. 
 
 
24.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DE DE STINAR L’IMPORT 
DE LA PAGA EXTRA DE NADAL DELS CÀRRECS ELECTES DE L ’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA AL  PLA LOCAL DE FORMACIÓ, OCUPACIÓ I EMP RENEDORIA 
JUVENIL PER MILLORAR L’OCUPABILITAT DE LES PERSONES  JOVES DE 
LLEIDA I AFAVORIR EL DESENVOLUPAMENT ECONÔMIC DELS NOSTRES 
TERRITORIS 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC,  per unanimitat s’acorda aprovar 
els següents punts de la moció: 
 
“1r. El Ple de l’Ajuntament de Lleida acorda destinar l’import de la paga extra de Nadal 
dels càrrecs electes i personal dels grups polítics al PLA LOCAL DE FORMACIÓ, 
OCUPACIÓ I EMPRENEDURIA JUVENIL de l’Ajuntament de Lleida (OCUPAT). 

.../... 

4t. Traslladar aquesta moció a la Ministra d’Ocupació i Seguretat Social del Govern de 
l’Estat, al Conseller d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya i a la 
presidència de la FMC i ACM”. 

 

Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i del PP i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU, s’acorda aprovar els següents punts de la moció: 
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“2n. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que incrementi els recursos 
econòmics per a la realització de polítiques actives d’ocupació i desenvolupament local, 
més enllà de l’aportació econòmica de la Conferència Sectorial del Ministeri d’Ocupació i 
Seguretat Social a les Comunitats Autònomes, per tal que els ajuntaments mantinguin el 
lideratge en l’execució de les polítiques actives d’ocupació i del desenvolupament local 
al territori, en favor dels nostres ciutadans. 

3r. Instar al Govern de la Generalitat que reconsideri la seva decisió per reduir el 
pressupost destinat a les bonificacions salarials dels  treballadors i treballadores amb 
discapacitats psíquiques i físiques dels Centres Especials de Treball”. 

 

25.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR D’INC LOURE EL DEUTE 
DELS AJUNTAMENTS EN EL FONS DE LIQUIDITAT  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que actuï amb lleialtat institucional 
cap als ajuntaments, i que negociï amb l'Estat destinar una part dels recursos del Fons 
de Liquiditat per pagar deutes, concerts i convenis de la Generalitat amb els 
ajuntaments. 
 
2n. Traslladar aquest acord al Govern de la Generalitat,  al Parlament de Catalunya i a 
les associacions i federacions municipalistes de Catalunya. 
 
 
26.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DE ME SURES PER 
A PROMOURE L’OCUPACIÓ ESTABLE I LA REQUALIFICACIÓ 
PROFESSIONAL PER A LES PERSONES DESOCUPADES I PER A MPLIAR 
LA COBERTURA DEL PROGRAMA PREPARA 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CIU i 6 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar  el següent punt de la moció: 
 
“1r. Instar el Govern de l’Estat a què, amb la finalitat de garantir la transició a l'ocupació, 
aconseguir una major coordinació entre les polítiques actives d'ocupació i les ajudes 
econòmiques d'acompanyament i evitar l'exclusió social, ampliï la cobertura del 
programa PREPARA a totes aquelles persones que s’hi podien acollir segons el Reial 
Decret-llei 1/2011, d’11 de febrer, de mesures urgents per a promoure la transició a 
l’ocupació i la requalificació professional de les persones aturades. Així mateix en faci 
l’ampliació pressupostària per tal de dotar el programa d’estabilitat”. 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CIU i 6  abstencions del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar  els següents punts de la moció: 
 
“2n. Instar el Govern de la Generalitat a emprendre mesures urgents per combatre l’atur 
juvenil i programes d’ocupació específics per a les persones joves excloses de l’actual 
programa PREPARA i que continuen tenint altes dificultats per trobar feina.  
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3r. Instar el Govern de la Generalitat a resoldre urgentment totes les convocatòries 
pendents adreçades als ajuntaments i entitats per donar suport a les persones aturades, 
especialment als col·lectius amb especials dificultats: programes d’orientació, formació, 
ocupació i inserció laborals”.  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar el següent punt de la moció: 
 
“4t. Traslladar aquests acords al govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya i als grups parlamentaris del Congrés dels diputats i del Parlament de 
Catalunya”. 
 
 
 
27.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DELS PIRINEUS I DEL 
TURISME SOSTENIBLE  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que desenvolupi polítiques 
actives de creació, promoció i dinamització econòmica al voltant dels sectors productius 
dels Pirineus i l’Aran.  
 
2n. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que configuri un model turístic 
sostenible tant des de la vessant econòmica com també des del respecte al territori i als 
seus valors, el patrimoni natural, cultural, històric i paisatgístic. 
 
3r.  Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya el manteniment de tots aquells 
plans i programes i de les inversions previstes als Pirineus i l’Aran, així com a la 
planificació de noves actuacions a mig termini, atès que qualsevol paralització o 
retallada en aquests territoris tenen una incidència molt més acusada que a la resta. 
 
4t. Demanar al Govern de l’Estat que continuï amb l’execució i la planificació de les 
inversions en infraestructures, així com el manteniment de les dependències i activitats 
dels seus organismes als territoris dels Pirineus i l’Aran. 
 
5è.  Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que vetlli pels llocs de treball 
estables vinculats a la idiosincràsia de les comarques de muntanya, que garanteixen 
l'equilibri territorial de Catalunya i l'arrelament de persones. 
 
6è.  Donar trasllats d’aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, al 
Govern de l’Estat i als grups polítics del Parlament de Catalunya i del Congrés dels 
Diputats. 
 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A L’A RRANJAMENT DELS 
CARRERS DE VILA MONTCADA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar el següent punt de la moció presentada pel Grup 
Municipal del PP: 
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“1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a arranjar de manera immediata un dels carrers de 
vila Montcada de conformitat amb el compromís establert als pressupostos de 2012”. 
 
Amb 6 vots a favor del Grup Municipal del PP, 15 vots en contra del Grup Municipal del 
PSC i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda rebutjar el següent punt de la 
moció: 
 
“2n. L’Ajuntament de Lleida procedirà a fixar un calendari per a l’arranjament de la resta 
de carrers afectats al barri de Vila Montcada amb l’objectiu que com a mínim es 
produeixi l’adequació d’un carrer a l’any”. 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Abans de començar el debat i la votació dels punts inclosos en l’Ordre del dia, el regidor 
Sr. Joan Gómez vol agrair molt efusivament a tots els membres de la Corporació la 
preocupació i l’interès que han demostrat per la seva salut durant el temps en què no ha 
pogut compartir amb ells les tasques municipals. Agraeix de tot cor el suport sincer de 
tots els companys i la tasca d’interlocució que ha desenvolupat en aquest període el Sr. 
alcalde.  
El Sr. alcalde celebra la reincorporació del Sr. Gómez a les sessions plenàries.  
 
 
Punt número 23. Moció del Grup Municipal de CiU de suport a la resolució del 
Parlament de Catalunya sobre el dret a decidir 
 
El Sr. Zaballos  agraeix que el PSC hagi donat el seu suport a la moció presentada pel 
seu grup. Recorda que en temps passats, el Grup socialista, no havia estat 
especialment sensible a altres mocions similars; creu que alguna cosa ha canviat des de 
les massives manifestacions dels nostres conciutadans de la marxa a la Seu Vella o de 
la passada Diada. La ciutadania ha manifestat de manera democràtica i pacífica la 
voluntat d’obrir nous horitzons pel futur de Catalunya. Els polítics hem de saber donar la 
resposta adequada de manera massiva, pacífica, democràtica i dialogant. No són 
moments d’amenaces, ni de pors ni d’insults. Cal debatre, dialogar i comprometre’s amb 
les majories més àmplies possibles. Es felicita per haver aconseguit aquest ampli 
consens amb la moció que avui es votarà. Tres quartes parts dels representants 
democràtics de la nostra ciutat donen suport a què el poble de Catalunya tingui el dret 
de decidir sobre el seu futur.  Llegeix íntegrament el punt tercer de l’acord de la 
resolució del Parlament que fa referència al dret de decidir del poble català. Lleida està 
al costat del Parlament de Catalunya i ajuda a liderar aquest procés històric democràtic i 
pacífic. Les grans dificultats no impediran que el procés estigui ple d’il·lusió i d’esforç 
col·lectiu de tot el poble, en benefici de la seva ciutadania. 
 
La Sra. Camps  destaca que s’hagi arribat a un acord sobre la redacció final de la 
moció; agraeix al Grup de CiU la voluntat d’arribar a una entesa. El PSC volia que en la 
moció es reflectís fidelment la resolució aprovada pel Parlament sobre el dret de decidir. 
Explica que el Grup del PSC al Parlament va presentar una proposta de resolució 
alternativa que es definia també en defensa del dret de decidir i la possibilitat de fer una 
consulta en aquest sentit. Es tracta d’una qüestió de radicalitat democràtica; el concepte 



 
 

 14

de dret de decidir és molt més ampli que el dret a la autodeterminació (són conceptes 
jurídics diferents). Votaran a favor de la moció; els socialistes catalans estan 
còmodament situats en la defensa de dret a decidir i que sigui la ciutadania qui es 
pronunciï democràticament sobre aquesta qüestió. L’abstenció dels socialistes al 
Parlament estava motivada per una raó estratègica derivada de la manca de debat de 
l’alternativa que havien presentat. Les diferències de fons gairebé no van existir. 
Recorda que el PSC és un partit federalista que creu en la possibilitat d’entesa amb el 
Govern espanyol, superant el moment actual de l’Estat de les autonomies. El temps 
actual és temps de diàleg; no ho ha de ser de personalismes o de defensar interessos 
partidistes (en aquest sentit critica l’avançament de les eleccions feta pel President de la 
Generalitat).  
 
El Sr. Vilella  valora la gran transcendència política de les properes eleccions al 
Parlament de Catalunya; diu que possiblement siguin les més importants de la nostra 
història. Creu que ha estat el fracàs del Govern de la Generalitat el que ha motivat que 
CiU cerqui la legitimitat de les urnes per portar a Catalunya cap a la independència. Cal 
ser clars i ser conscients del camí que ha obert el president de la Generalitat, sota la 
mirada del PSC que qualifica de dubitativa. La convocatòria d’eleccions posa en 
evidència que aquesta legislatura ha estat un fracàs estrepitós del Govern, que al·lega 
que el motiu de la convocatòria ha estat el no poder arribar a acordar un nou model de 
finançament amb el Govern de l’Estat. La proposta de pacte fiscal (entès com a un 
concert econòmic) pretenia fer fracassar la negociació i que el Govern de Catalunya fes 
el rol de víctima, cosa que suposaria una excusa per promoure un procés cap a la 
independència. La dissolució del Parlament ha impedit el debat per avaluar els motius 
pels quals el deute de la Generalitat ha crescut i fa que es trobi en fallida. Durant el 
mandat del Sr. Mas el deute de Catalunya s’ha incrementat en 14.000 milions d’euros 
anuals (de 20.000 milions a 48.000 milions). La proposta de resolució aprovada pel 
Parlament el passat 27 de setembre, en defensa del dret d’autodeterminació del poble 
català,  insta el Govern a proposar una consulta en la propera legislatura, vulnerant les 
lleis si fos necessari. Qualifica aquest acord (i l’actitud del president) d’una gran 
irresponsabilitat. Es vol portar Catalunya a un salt al buit, de gravíssimes 
conseqüències, entrant en un període incert i de patiment. La proposta del Parlament 
argumentava invasions competencials per part de l’Estat, voluntat de recentralització del 
TC o menyspreu a la llengua i a la cultura catalanes. Es planteja també com a 
necessitat inajornable d’una part important de la ciutadania la de disposar d’un estat 
propi. Creu que queda clar l’objectiu de CiU (amb el suport, per acció o per omissió, del 
PSC) de la transició nacional, cosa que considera un camí cap a la incertesa. En aquest 
camí mai trobaran el PP. Creuen en una Catalunya integradora i no excloent, dels que 
ens sentim catalans i no ens deixem de sentir també espanyols. No conceben una 
Catalunya sense Espanya ni una Espanya sense Catalunya. Estem vivint un dels 
moments més difícils de la història catalana: crisi econòmica, atur elevat, creixement del 
deute, etc. Critica al PSC i diu que  són federalistes o confederals segons el moment. El 
PP té un posicionament clar i ferm en contra de la independència de Catalunya. 
L’exercici del dret de decidir pot ser democràtic, però és totalment il·legal. La normalitat 
democràtica es fonamenta en la defensa de l’ordenament jurídic i l’ordre constitucional. 
La nostra societat ha assolit les majors quotes de llibertat i d’autonomia de la seva 
història. Les negociacions s’han de fer dins del marc legal establert i en aquest marc ens 
hi podrem trobar tots. Defensa el diàleg, el consens i la negociació. El debat de la 
independència ha deixat de banda els greus problemes que té la societat. Ningú ha 
explicat els beneficis d’una Catalunya independent, ni d’on sortiran els fons per pagar 
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les pensions o les prestacions d’atur. Els ciutadans tenen dret a saber la veritat. El 
sector empresarial té una inquietud creixent (comenta diverses informacions en aquest 
sentit). No es pot posar en perill la convivència. Amb diàleg i consens es podran assolir 
les màximes quotes d’autogovern: sense ruptura i en el marc de la legalitat. S’ha acusat 
el PP de fer servir el missatge de la por pel simple fet de defensar un posicionament 
contrari al del Sr. Mas i altres partits. En política cal tenir por dels profetes, dels 
visionaris i dels imprudents. Per aquests motius votaran en contra de la moció.   
 
El Sr. Zaballos  diu que l’actitud del PP des d’aquest moment fins el dia de les eleccions 
serà la que acaba d’explicar el Sr. Vilella. El to que el Grup de CiU ha emprat en 
l’explicació de la moció és el que la situació actual requereix. El PP parla de radicalisme, 
irresponsabilitat, “xoc de trens”, perill de convivència, abisme... No creu que aquesta 
sigui la millor manera d’afrontar un diàleg positiu, de respecte mutu. El PP ha avançat 
les eleccions (en els àmbits autonòmic o central) sempre que ho ha considerat oportú; 
suposa que també ho hauran fet pel fracàs de les seves polítiques. Diuen que la 
Constitució no es pot modificar i, en canvi, van fer possible una modificació immediata 
quan els hi van demanar des d’Alemanya. El PP es fa seva la majoria silenciosa i, 
contradictòriament, tenen  por a que aquesta majoria decideixi de manera democràtica 
quina és la seva voluntat. Si el PP té uns arguments tan contundents com diu no entén 
per quin motiu no té clara la capacitat de convèncer la ciutadania i que es puguin 
manifestar democràticament en el sentit més convenient.  No es pot donar per fet que la 
independència de Catalunya hagi de ser necessàriament un fracàs. Ressalta la 
contradicció que representa el fet que els que suposadament es preocupen per 
l’economia catalana diguin que, en cas d’independència, no comprarien productes 
catalans. Es critica que la independència es un camí d’incertesa, quan el compliment de 
les previsions econòmiques del Govern central han estat un fracàs que qualifica 
d’estrepitós (amb un possible rescat que complicarà encara més la situació actual). CiU 
encara espera que el president del Govern de l’Estat desmenteixi o desautoritzi les 
declaracions fetes per diversos líders de comunitats autònomes o pel Sr. Vidal-Quadras; 
aquestes declaracions han enverinat un discurs en el que es demanava unitat davant 
els mercats internacionals. La no intervenció del Sr. Rajoy  ha fet prevaldre els 
interessos electorals del seu partit  sobre els interessos generals. Cal deixar parlar al 
poble, de manera democràtica i pacífica. No es pot portar el país a l’abisme de la por i 
de la confrontació per obtenir rèdits electorals.  

La Sra. Camps  creu que cal centrar el debat en el contingut de la moció; li sembla que 
el Sr. Vilella no ha llegit amb l’atenció necessària el text definitiu de l’acord. Els regidors i 
regidores representem la ciutadania de Lleida, i sovint és necessari deixar de banda els 
estereotips i les consignes de partit. No és cap element negatiu que el Grup Municipal 
del PSC voti diferent del Grup Socialista al Parlament; demostra que tenen un criteri 
propi. En els punts de la moció no es reflecteix cap dels arguments que ha criticat el Sr. 
Vilella. No es parla de referèndum, autodeterminació o d’estructures d’Estat. Es tracta 
de donar suport a la resolució del Parlament. Respecta profundament el posicionaments 
dels grups del PP i de CiU; però, cal tenir en consideració que (sortosament) la societat 
és complexa i plural. Fins i tot en el grup socialista hi ha visions diferents i això és bo, 
reflecteix la pluralitat. Diu que entre el pensament únic que defensa CiU des de l’11 de 
setembre i l’espanyolisme del PP hi ha un camí molt ampli, en el qual està situada una 
bona part de la ciutadania catalana. Cal avançar i superar l`estat actual d’immobilisme, 
sense trencar les relacions amb l’Estat espanyol. Avui parlem d’on rau la sobirania, una 
sobirania que és del poble. Hi ha una diferència evident entre el dret a decidir i el dret a 
l’autodeterminació. La decisió rau en la ciutadania: decidim perquè som ciutadans i som 
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nació per aquesta decisió ciutadana, no a l’inrevés.  Decidirem lliurement el que 
creguem més oportú i, entre tots, ho durem a terme dins el marc de la legalitat (que 
també es pot canviar si és necessari.). La societat no es planteja una alternativa única 
entre blanc i negre; està plena de matisos. El Grup del PSC vota allò que creu que 
interessa la ciutat i el país, no seguint directrius de partit.  

El Sr. Vilella  coincideix en què en el Ple hem de votar allò que interessa la ciutat; està 
convençut que la independència no és el millor per a Lleida. La província té ara un 
superàvit fiscal de 400 milions d’euros; en una Catalunya independent no sabem si 
aquest superàvit es podria mantenir. Diu que el Sr. Zaballos no ha donat resposta a les 
preguntes que li ha fet sobre el pagament del deute públic de Catalunya, el pagament 
de les pensions o de les prestacions d’atur. El PP no té por que la gent digui allò que 
pensa; només demanen que es compleixi la llei. Parlem i, si es pot i és convenient 
canviar la normativa, fem-ho. No critica que es voti de manera diferent al Parlament que 
a l’Ajuntament; però, demana coherència. Reitera que Espanya sense Catalunya no és 
Espanya ni Catalunya sense la resta d’Espanya no és Catalunya.  Relata les fites 
aconseguides en les darreres dècades de la nostra història. Esmenta que Catalunya 
rebrà de la PAC 10.392 milions d’euros fins a l’any 2013; amb una Catalunya 
independent (no inclosa en la UE) aquestes ajudes es perdrien. Es comenta sovint si 
una Catalunya independent podria continuar en la UE; una veu autoritzada com la del 
Sr. Borrell ha deixat clar que la independència suposaria l’exclusió de Catalunya de la 
UE.  L’economia catalana té un fort dèficit comercial amb l’estranger que compensa amb 
el superàvit comercial amb la resta d’Espanya (ho explica). Ningú ha justificat com es 
pagarien les pensions en una Catalunya independent amb 1,2 milions de pensionistes, 
821.000 desocupats i una població activa de 3,7 milions de persones. El nostre sistema 
de pensions és deficitari i necessita de l’aportació de la resta d’Espanya. Hi ha més 
coses que ens uneixen que aquelles que ens separen. Per això, defensem un Catalunya 
unida a Espanya i rebutgem experiments independentistes que no sabem com 
acabaran. A curt termini les incerteses sobre una Catalunya independent es presenten 
molt negatives.  

El Sr. Zaballos , per respondre al Sr. Vilella, es remet al recent informe del Centre 
Català de Negocis en què s’expliquen les dades econòmiques demanades. Escoltant el 
Sr. Vilella sembla que Catalunya sigui un “forat negre” per a l’Estat espanyol. La situació 
econòmica actual és la que és, conseqüència de pertànyer a la zona euro, que té unes 
normes econòmiques que cal respectar i assumir, tot i que no sigui gens fàcil. Li agrada 
que el PP hagi introduït en el seu discurs expressions no tan categòriques sobre el futur 
de Catalunya, que veuen tan negre. Reitera que el que es demana en la moció és que 
el poble català pugui parlar i decidir democràticament quin és el seu futur; sense pors ni 
amenaces, de manera pacífica, dialogant i tranquil·la. Cal debatre i dialogar, sense que 
imperi el discurs de la por. La situació requereix un  alt grau de consens i un diàleg 
constant. Estem en un procés radicalment democràtic que ha de ser un exemple de cara 
al futur. Tenim les eines perquè aquest procés sigui possible.  

S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals de CiU i del PSC i 6 vots en contra 
del Grup del PP.  

 

Punt núm. 24. Moció del Grup Municipal del PSC a fa vor de destinar l’import de la 
paga extra de Nadal dels càrrecs electes de l’Ajunt ament de Lleida al Pla local de 
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formació, ocupació i emprenedoria juvenil per millo rar l’ocupabilitat de les 
persones joves de Lleida i afavorir el desenvolupam ent econòmic dels nostres 
territoris  
 

El Sr. Presseguer  diu que el seu grup està especialment satisfet pel fet de portar 
aquest moció al Ple. El Govern local té un preocupació especial per l’ocupació juvenil, 
cosa que ha motivat la promoció del Pla local de formació, ocupació i emprenedoria 
juvenil de l’Ajuntament de Lleida (que ja compta amb finançament propi de la Paeria). 
No ha estat possible legalment destinar l’estalvi produït per les retallades als funcionaris 
per ampliar el finançament d’aquest Pla. Sí que ho és quant l’estalvi que es pugui 
produir en aplicar retallades similars en les retribucions dels càrrecs electes i personal 
dels grups; per això s’ha formulat aquesta moció que, pel que fa al primer punt de 
l’acord, comptarà amb el suport de tots els grups de la corporació. La resta de punts de 
la moció reflecteixen les exigències als governs (de l’Estat i de la Generalitat) per tal que 
facin una major aportació econòmica en matèria de polítiques actives d’ocupació. Avui 
s’ha publicat una convocatòria del Pla al DOG que ha motivat un canvi en la moció 
presentada pel Grup del PSC sobre l’ocupació.  

El Sr. Vilella  anuncia que el seu grup votarà a favor de la moció, amb l’objectiu de 
destinar l’import de la paga extraordinària de Nadal dels càrrec electes i personal de 
confiança al Pla local de formació i ocupació. L’objectiu de superar la crisi  i fomentar 
l’ocupació és una voluntat compartida per tothom. Els joves són el col·lectiu que més 
està patint la desocupació a les terres de Lleida, per això donaran suport a la moció. 

La Sra. Obis  anuncia que votaran a favor del primer punt de la moció (amb el que 
coincideixen totalment) i s’abstindran de votar els punts segon i tercer. Aquesta 
abstenció ve motivada per la possibilitat (prevista en el Pla) d’acollir-se a les 
convocatòries que la Generalitat posa a disposició dels ens locals (esmenta el cas dels 
treballs de col·laboració social per a la inserció laboral convocat pel SOC). També 
considera molt interessant el programa IMPULSA per promocionar l’ocupació juvenil (ho 
explica), que serà convocat en dates properes. Igualment comenta altres actuacions que 
s’han fet en matèria d’emprenedoria que comptaran amb ajuts per als joves. Valora molt 
positivament la col·laboració institucional en el programa de promoció del treball a 
l’estranger amb el programa ACC10. El Pla local preveu també establir sinèrgies amb 
altres institucions. Cal tenir en consideració que des del SOC i des del programa ACC10 
es preveuen ajuts per a la gestió i estratègia empresarial i inversions per tal de generar 
ocupació estable. Les properes convocatòries de la Generalitat posen de manifest 
l’esforç del seu Govern, que ha donat lloc d’aplegar en el Pla local molt d’aquests 
programes. S’abstindran de votar el punt tercer, perquè cal continuar exigint al Govern 
espanyol que compleixi les seves obligacions; també cal considerar l’estat de les 
finances de la Generalitat en finalitzar el mandat del govern tripartit, que han fet que el 
pagament d’interessos del deute hagi augmentat en un any més del 51%. L’Estat deu a 
la Generalitat 151,2 milions d’euros en sanitat, 759 milions de la DA 3ª de l’Estatut, 
1.450 milions del Fons de Competitivitat i 5.748 milions més en infraestructures; aquest 
deute caldria incrementar-lo amb el procedent de la legislatura anterior.  

El Sr. Presseguer  agraeix el vot favorable i unànime al punt primer de la moció, que és 
el més important i el que ha motivat la proposta. Aquest consens és molt important. 
Destaca que el Pla OCUPAT és exclusivament local, sense finançament de cap altra 
administració, i que costa a la Paeria 390.000 euros. Altra qüestió és que l’Ajuntament  



 
 

 18

s’aculli a altres convocatòries que facilitin aconseguir els mateixos objectius. El Pla 
OCUPAT és estrictament local i finançat exclusivament per l’Ajuntament.  

Els punts 1 i 4 s’aproven per unanimitat. Els punts 2 i 3 s’aproven amb 21 vots a favor 
dels grups del PSC i PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU.  

 
Punt núm. 26. Moció del Grup Municipal del PSC a fa vor de mesures per a 
promoure l’ocupació estable i la requalificació pro fessional per a les persones 
desocupades i per ampliar la cobertura del programa  prepara 
 
El Sr. Presseguer  reprèn el fil del debat de la moció precedent. Aquesta proposta 
planteja dues qüestions diferenciades. D’una banda, el suport de l’Ajuntament a les 
peticions que s’han fet en relació amb les cobertures del pla PREPARA, que és la 
darrera xarxa de seguretat de les persones aturades. Es demana, doncs, reconduir el 
Pla perquè serveixi per donar solucions a les persones que ara no troben cap sortida 
laboral. D’altra banda, es proposen acords en relació amb les convocatòries d’ajuts per 
part de la Generalitat, adreçats a l’ocupació. Avui s’han publicat dues convocatòries; una 
per accions de formació a treballadors i treballadores desocupats (promoguda pel SOC); 
la segona fa referència al programa Forma-Insereix per a l’any 2012. Explica les 
diferències entre el requisits que es demanaven per accedir al programa PREPARA 
l’any 2011 i els que es demanen enguany, essencialment la consideració de la renda de 
tota la unitat familiar (incloent pares i germans) als efectes de còmputs dels  barems de 
renda que justifiquen el dret a la prestació. Explica els imports requerits en la nova 
convocatòria. Passarem de 500.000 possibles beneficiaris actuals a un nombre força 
inferior. Les convocatòries d’ajuts que ha obert avui la Generalitat han vist disminuïts els 
seus imports en un 53% i un 85%, respectivament; les reduccions són significativament 
importants i deixen els programes amb uns efectes molt reduïts. Des de l’any 2010 tots 
els programes d’inserció laboral i de formació els està suportant econòmicament de 
manera íntegra l’Ajuntament, atès que la Generalitat no disposa de fons per poder fer el 
pagament de la seva part o el pagament de bestretes. La moció ha incorporat una petita 
esmena atenent la recent publicació de les convocatòries esmentades. Critica que les 
noves convocatòries redueixin molt el termini de presentació de projectes.  
 
La Sra. Horcajada  destaca l’atenció que ha de rebre l’atur per part dels responsables 
polítics, especialment en una època com l’actual en què el nombre d’aturats involuntaris 
és tan elevat. Tots els governs hem de tenir entre les nostres prioritats la creació 
d’ocupació, especialment l’ocupació estable. No està d’acord en què es digui en 
l’exposició de motius de la moció que l’atur s’ha agreujat per les polítiques del Govern 
del PP i se’ls culpabilitzi en solitari de la situació que hi ha. La gravetat de l’atur del país 
és herència dels governs socialistes; la tendència de creixement de l’atur és molt difícil 
d’invertir. Des del començament de la crisi fins a finals de 2011 els socialistes van 
aplicar les seves polítiques que han estat un fracàs evident. La reforma laboral del PP 
és molt recent i cal esperar per a que doni els seus fruits. Sobre les polítiques actives 
d’ocupació es remet al posicionament del seu grup en els plens passats. En relació als 
acords, explica que votaran en contra del primer punt. Es demana que instem al Govern 
de l’Estat a ampliar la cobertura del programa PREPARA amb les condicions de la 
convocatòria de l’any 2011. Aquesta proposta no la poden acceptar ja que consideren 
que l’anterior Pla va ser un autèntic fracàs; menys del 8% dels beneficiaris van participar 
en els cursos de formació; el 70% no s’ha reinserit al mercat laboral i només el 0,95% 
han subscrit un contracte indefinit. Calia fer modificacions al Pla. Per això es pretén 
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adreçar els ajuts a qui més ho necessita, actuant amb equitat i amb eficàcia. Els que no 
reuneixen els requisits del Pla poden tenir altres ajuts com les rendes mínimes 
autonòmiques. S’eleven les quanties de la prestació del Pla, prioritzant els que tenen 
càrregues familiars. No sabem, ara per ara, quin serà el nombre de persones 
beneficiàries. El sistema de càlcul és el mateix que el Pla anterior, introduint criteris 
correctors que ho fan més equitatiu sense perjudicar els joves (explica diversos 
exemples i les formules de càlcul). Es volen evitar situacions injustes del sistema. Les 
modificacions no s’han fet per retallar la despesa ni per reduir els beneficiaris; els 
col·lectius més vulnerables surten més beneficiats. Hi ha una novetat en el Pla que 
incorpora la necessitat d’avaluar permanentment els resultats per tal de corregir 
ineficiències. Votaran a favor de la resta de punts de la moció. Van pensar en abstenir-
se de votar, atès que el Govern de la Generalitat està en funcions. Malgrat això creu 
que, per coherència, calia donar-hi un vot positiu; quan el PP va aprovar els 
pressupostos de la Generalitat ho va fer per aconseguir la Llei d’emprenedoria (per 
combatre l’atur juvenil) i per reformar el SOC. Cal adoptar mesures urgents per 
combatre l’atur juvenil i resoldre les convocatòries que estan en tràmit. 
 
La Sra. Obis  diu que també donaran suport parcial a la moció. Estan d’acord amb les 
peticions al Govern de l’Estat, però no comparteixen les afirmacions que es fan sobre el 
SOC i el Govern de la Generalitat. Votaran a favor dels punts 1 i 4 i s’abstindran en els 
punts 2 i 3. Critica que s’exigeixi a les comunitats autònomes que ofereixin polítiques 
actives d’ocupació als beneficiaris del Pla PREPARA i, al mateix temps, es retallin en un 
57% els recursos per finançar aquestes polítiques actives. Gairebé s’han eliminat els 
plans d’ocupació, tot i que el personal del SOC s’ha de fer càrrec de l’orientació de les 
persones incloses al Pla. Les convocatòries que enguany ha fet el SOC s’estan duent a 
terme; se n’han publicat dues i estan pendents de publicació dues mes. Sumant totes 
les convocatòries es destinarà un pressupost similar al de l’any 2011  (explica els plans i 
els imports concrets). Es preveu que a l’octubre s’aprovin noves convocatòries per a 
projectes innovadors (6,4 milions d’euros), de treball a les set comarques (2 milions) i de 
suport al desenvolupament local, entre altres. Totes les convocatòries preveuen la 
participació dels ajuntaments i dels centres col·laboradors. Durant l’any 2012 s’han 
desenvolupat gran part de les convocatòries que es van publicar al final de l’any passat. 
La Generalitat és conscient del problema que suposa l’atur juvenil i per això han fet un 
conjunt de plans de polítiques actives adreçats als joves. La disminució de les 
aportacions pressupostàries de l’Estat han comportat una compactació d’aquestes 
mesures. Explica també altres polítiques actives dedicades a joves amb baixa 
qualificació professional. També es fan accions de formació per l’adquisició de 
competències bàsiques, complementades amb pràctiques. El SOC ha posat també en 
marxa un programa de pràctiques no laborals adreçat a joves. Igualment hi ha un pla de 
pràctiques en empreses estrangeres, adreçat al mateix col·lectiu.  
 
El Sr. Presseguer  diu a la Sra. Horcajada que en la seva intervenció ha reproduït 
l’argumentari de la ministra Sra. Bañez en la darrera intervenció al Congrés. En el debat 
a les Corts del projecte de la norma del Pla PREPARA es van manifestar grans 
discrepàncies amb la resta de grups parlamentaris i el projecte va ser aprovat gairebé 
només amb els vots del PP  (i amb l’abstenció de CiU). Explica amb detall els requisits 
que es demanen per poder accedir al nou Pla PREPARA i destaca que, a més d’endurir-
los, des del mes d’agost no s’han cobrat les prestacions. Diu que la nova reforma laboral 
és un desastre evident. No s’està culpabilitzant el PP dels 5 milions d’aturats, se’ls 
acusa que estiguin eliminant les polítiques actives de promoció de l’ocupació. Quant a 
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l’avaluació del Pla diu que només que pugui aconseguir algun percentatge de nous 
ocupats, per petit que sigui, paga la pena l’esforç que es faci. Si cal millorar els sistema 
de protecció, es pot fer; el que no procedeix és eliminar-lo. Diu que la Sra. Obis ha fet 
un repàs de totes les actuacions de polítiques actives que té previstes la Generalitat. Tot 
i això, la comparació que s’ha fet és en referència a les convocatòries que s’han publicat 
i que tenien un correlatiu l’any anterior. Critica que s’hagi reduït el termini de presentació 
de sol·licituds. Agraeix el vot favorable als diversos punts i lamenta que no es pugui 
aconseguir unanimitat en la defensa de les polítiques actives d’ocupació.  
 
La Sra. Horcajada  diu que és normal que l’atorgament d’ajuts tingui uns requisits 
determinats; en el cas del Pla PREPARA els socialistes van demanar la pròrroga i 
després van votar en contra del projecte i critiquen l’aplicació del criteri de la renda 
familiar que també s’havia fet servir per a altres plans d’ajuts. Cal ajudar a les persones 
que més ho necessiten i tenir molta cura quan els ingressos públics estan disminuint. La 
reforma laboral té tot un seguit d’ajuts per als joves: bonificacions a la Seguretat Social, 
a la contractació indefinida, etc. Es molt difícil variar les tendències en matèria 
d’ocupació; cal intentar-ho i deixar temps per veure els resultats.   
 
La Sra. Obis  diu que de les dues convocatòries que s’han publicat avui només una 
redueix el termini de presentació de projectes. Ha explicat les quatre convocatòries 
previstes perquè totes elles estaven ja aprovades pel Consell de Direcció del SOC. Cal 
sumar tots els imports de les convocatòries que mantenen un esforç econòmic similar al 
de l’any anterior.   
 
El Sr. Presseguer  diu que compararem les convocatòries d’ajuts a mida que vagin sent 
publicades. Diu a la Sra. Horcajada que els socialistes no van votar a favor del nou Pla 
PREPARA, perquè no tenia res a veure amb el Pla anterior. Explica que es volia afegir 
en el còmput de rendes les generades pels padrins (cosa que al final no es va 
materialitzar). La suma de rendes limita moltíssim les persones que tindran dret als 
ajuts. 
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
Punt núm. 28. Moció del Grup Municipal del PP relat iva a l’arranjament dels 
carrers de vila Montcada  
 
El Sr. Vilella  explica que el motiu de la moció no és altre que el de solucionar els greus 
problemes urbanístics que pateixen un total de 7 carrers de Vila Montcada; es demana 
que l’equip de govern compleixi el compromís que va adoptar quan es van aprovar els 
pressupostos passats (a proposta del Grup del PP) on s’acordà que s’arranjaria durant 
aquest any un dels carrers d’aquesta zona. Explica també que el major problema 
d’aquests carrers és que les arrels dels arbres fan malbé les voreres i dificulten el pas 
dels vianants. Considera que els veïns de la zona porten més de 15 anys desatesos pel 
Govern municipal. No es tracta d’una qüestió estètica, sinó de seguretat per als veïns. 
Estem al mes d’octubre i encara no ha començat l’obra compromesa. El Grup del PP 
demana l’arranjament immediat d’un dels carrers de Vila Montcada, de conformitat amb 
el compromís adoptat en el moment d’aprovació dels pressupostos; també demanen 
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que es fixi un calendari per a la millora de la resta de carrers i que es prevegi 
l’adequació d’un carrer cada any.  
 
El Sr. Zaballos  diu que votaran a favor del primer punt de la moció, atès que es tracta 
d’una actuació de microurbanisme, en la línia de les propostes de CiU en el debat dels 
pressupostos. La Sra. Camps ja els va informar que estava prevista l’actuació en un 
dels carrers de Vila Montcada durant aquest any. S’abstindran al segon punt atès que 
en la situació actual no és gaire factible fer calendaris i compromisos pressupostaris 
amb precisió i concreció en matèria d’inversions. Cap administració pot elaborar, avui 
per avui, calendaris que tinguin un nivell de concreció elevat i que suposin afectacions 
econòmiques i pressupostàries. 
 
La Sra. Camps  diu que votaran a favor del primer punt; estem encara al mes d’octubre i 
l’exercici no s’ha acabat. Cal decidir quin és el carrer concret (amb els veïns) tot i que 
sembla que l’alternativa més raonable és la d’actuar en el carrer Antoni Bergós, seguint 
l’ordre de les obres que s’han fet fins ara.  Es tracta d’executar unes obres que es poden 
fer amb una raonable celeritat (un o dos mesos). Demana al Sr. Vilella que no faci servir 
un to catastrofista en relació amb aquesta qüestió. S’han arranjat 3 carrers i una plaça i 
els veïns no porten 15 anys sense ser atesos. S’està complint el compromís de fer un 
arranjament cada any. Cada carrer costa 60.000 euros i no es poden arranjar tots els 
carrers d’una zona i deixar d’actuar en altres zones de la ciutat. Els desperfectes 
provenen de defectes en la urbanització. No ens podem comprometre a fer un calendari 
en un moment com l’actual, amb una total incertesa en matèria econòmica que afecta 
totes les administracions. Cal treballar de forma responsable. 
 
El Sr. Vilella  agraeix que s’adopti el compromís previst en el punt primer i que aquest 
sigui aprovat per unanimitat. Lamenta que no es vulgui adoptar un compromís de 
calendari, que hagués donat tranquil·litat als veïns de Vila Montcada. El Grup del PP 
proposarà, en els propers pressupostos, que torni a figurar una partida per arranjar un 
nou carrer d’aquesta zona. Els veïns porten molt de temps esperant l’arranjament dels 
carrers per part de l’Ajuntament. Recorda que el passat mes de maig van formular una 
pregunta en la CI en aquest sentit i la presidenta va dir que s’intentaria arranjar un carrer 
i que s’estava treballant per reduir al màxim el cost d’aquestes obres. Els veïns 
mereixen que la Paeria atengui les seves demandes.  
 
El Sr. Zaballos  diu que l’actuació d’arranjament de la plaça a la que ha fet referència la 
Sra. Camps va afectar exclusivament la meitat de la superfície total.   
 
La Sra. Camps  diu que la superfície de la plaça arranjada era enorme i que es va 
arranjar la meitat. Demana al Sr. Vilella que sigui rigorós en qüestions com la del temps 
en què s’han produït els desperfectes en els carrers de Vila Montcada. El Govern és 
responsable de la urbanització d’aquest barri i de la resta de barris de la ciutat. El 
compromís ja es va adoptar quan es van aprovar els pressupostos, no es crea de nou 
amb l’aprovació de la moció. Es va acordar que s’intentaria continuar amb aquests 
arranjaments segons les disponibilitats pressupostàries. És clar que l’expressió 
“intentar” demostra una voluntat; aquesta voluntat seria mes factible si el Govern central 
pagués a l’Ajuntament tot el que li deu. Diu que no s’està cobrant taxa de guals en 
aquells casos en què no es pot accedir als garatges dels immobles pel mal estat del 
carrer.  
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El Sr. Vilella  diu que el PP també intentarà que en els pressupostos de l’any 2013 hi 
hagi una partida per millorar un altre carrer de Vila Montcada. En relació amb els deutes 
dels altres governs diu que no es pot fer servir com a argument recorrent; també 
l’Ajuntament té deutes. Troba correcte que s’intenti minimitzar els costos dels 
arranjaments, però que cal complir el compromís de mantenir el ritme de fer cada any 
una nova obra. 
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Zaballos  vol saber si s’ha establert (amb els promotors) un calendari 
relatiu a les actuacions posteriors a les dues audiències públiques fetes el mes passat. 
  
El Sr. alcalde diu que no li consten més peticions d’audiències públiques. Valora molt 
positivament les dues que es van fer: van ser un element nou de participació ciutadana. 
Creu que hi hauran més peticions. Ahir va tenir entrada un document de la CUP en què 
insten a determinades accions participatives. Es pot modificar el procediment de les 
audiències per incorporar millores. Creu que modificar el Reglament de participació en 
mig d’un mandat no és molt adequat. Es demanava que es retransmetin els plens amb 
mitjans públics. Avui es retransmet per dos mitjans privats (per internet i per twuitter). La 
iniciativa privada considera interessant aquesta retransmissió.  
 
Número 2. El Sr. Vilella  recorda que l’any 2007 es va signar un conveni perquè la 
Generalitat assumís la propietat de l’edifici de Magisteri mitjançant una permuta. Des de 
llavors està pendent la construcció en aquell solar d’un edifici per les seus dels serveis 
de la Generalitat. En l’actualitat, l’edifici es troba en un estat de degradació lamentable, 
perjudicant greument la imatge del Centre Històric de la ciutat i creant malestar als veïns 
de la zona. La Generalitat nega ser propietària de l’edifici i el conflicte sobre aquesta 
propietat s’haurà de dirimir en un procediment judicial. Volen saber en quina situació es 
troba actualment aquest litigi.  
 
El Sr. alcalde diu que l’edifici de Magisteri és propietat de la Generalitat. 
 
La Sra. Camps diu que l’edifici està escripturat i registrat a nom de la Generalitat, 
d’acord amb allò que preveu la llei. La responsabilitat sobre l’edifici és completament 
seva. Han interposat una acció judicial civil (al mes de maig de 2012) sobre una qüestió 
relativa a la inscripció al Registre de la Propietat. En tant no es resolgui aquest litigi 
l’edifici és propietat de la Generalitat i ho ha de mantenir. Hi ha una audiència prèvia 
judicial prevista per al mes de gener proper. Hi ha tres expedients de disciplina 
urbanística, dels quals se n’han derivat dues multes coercitives (la tercera s’està 
tramitant). Les multes han estat recorregudes. Si no hi ha resposta positiva es farà 
l’execució subsidiària de les obres necessàries pel manteniment de la seguretat de 
l’edifici.  
El Sr. alcalde recorda que la compravenda es va aprovar pel Ple municipal i pel Consell 
de Govern de la Generalitat. L’immoble està escripturat i registrat a nom de la 
Generalitat. Correspon a la Generalitat provar si hi ha algun defecte de registre; si un 
jutge diu que aquest defecte hi és, s’acatarà la sentencia.  
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El Sr. Vilella explica que la seva petició es centrava en demanar que fins que no hi hagi 
cap resolució judicial s’actuï per mantenir l’edifici en condicions. Es dóna per respost 
amb les explicacions que ha donat la Sra. Camps.  
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


